

[首页](#) [本院概况](#) [专家学者](#) [社科要闻](#) [科研工作](#) [党建工作](#) [《学习与实践》](#) [社科联学会工作](#)

当前位置: [首页](#) > [专家学者](#) > [副研究员\(按姓氏笔画排序\)](#)

但瑞华

2012-04-09

内容字号调整:

文字颜色:

打印内容



但瑞华, 女, 1960年6月生, 湖北汉川人。1983年毕业于武汉大学历史学专业, 获历史学学士。同年入武汉市社会科学院, 从事社会科学刊编辑出版工作25年, 任《学习与实践》杂志编辑部主任, 执行主编。任职期间, 策划、主持期刊多个重点栏目, 并任专栏主笔, 发表文章50余篇。曾获得第七届“中国新闻奖”编辑奖, 撰写的论文获2007年度“武汉新闻奖”理论文章一等奖、2007年度“湖北新闻奖”二等奖, 被授予“湖北省百名期刊优秀编辑”称号。2008年6月调任历史文化研究所, 任副所长、副编审。主要研究方向为传播学、近代城市历史及文化等。有多篇文章在《经济日报》、《江汉论坛》等核心报刊发表, 有的被《新华文摘》、《人大复印资料》等权威刊物转载。

主要科研成果:

《武昌首义与百年武汉》(合), 武汉出版社, 2011年。

《武昌首义与地域文化》(合), 武汉出版社, 2011年。

《解析学术期刊问题的媒介生态学视角》, 载《江汉论坛》2007年第6期,

《新华文摘》2007年第18期摘转。分获2007年度“武汉新闻奖”理论文章一等奖、“湖北新闻奖”二等奖。

《国内软实力研究现状与武汉软实力建设对策》(合), 载《长江论坛》2009年第2期。

《加快现代化创新型城市建设步伐》(合), 2009年7月9日《经济日报》理论专版。

《近代武汉传媒业勃兴及其对武昌首义的影响》, 载《学习与实践》2011年第8期。

《实现经济发展与环境保护的双赢》, 载2011年9月5日《经济日报》理论专版。

Dan Ruihua, female, was born in June 1960 in Hanchuan of Hubei. She graduated in 1983 from Wuhan University, major in history, and owned History Bachelor. In the same year, she joined into Wuhan Academy of Social Sciences, having engaged in editing and publishing social scientific journals for 25 years, being the editorial director and executive editor of "Study and Practice". During her tenure, she planned and hosted the journal a number of key columns, being the writer of the columns, and having published more than 50 articles. She has won Editorial Award of the seventh China News Awards, her theoretical articles won the first prize of Wuhan News Awards in 2007, the second prize of 2007 Hubei News Awards and was awarded the title of "100 excellent journal editors of Hubei Province". In June 2008, she was transferred to the Institute of history and culture, being the deputy director deputy senior-editor. Her main research directions are the dissemination science, modern urban history and culture. A number of her articles have been

published on the core newspapers and magazines such as Economic Daily, Jiangnan Forum, and etc., and some were copied by Xinhua Digest, Copied Materials of Renming University.

Main Achievements:

Wuchang Uprising and Wuhan of a Century, (co-writer), Wuhan Press, 2011.

Wuchang Uprising and Regional Culture, (co-writer), Wuhan Press, 2011.

Media Ecology Perspective to Resolve the Issues of Academic Journals, Jiangnan Forum Issue 6, 2007, digested and copied by Xinhua Digest, No. 1 2007, awarded in 2007 Wuhan News Award " the first prize of theoretical articles", the second prize of Hubei News Awards.

"The Soft Power Research Status Quo and Wuhan Soft Power Building Measures", (co-writer), Changjiang Forum, Issue 2, 2009

"Accelerating the Pace of Modern Innovative Urban Construction" (co-writer), The theory Page of Economic Daily, July 9, 2009

"Flourishing of the Media Industry of Modern Wuhan and Its Impact on the Wuchang Uprising", Study and Practice, No.8, 2011.

To Realize Win-win of Economic Development and Environmental Protection, The Theory Page of Economic Daily, September 5, 2011.



Copyright Wuhan Academy of Social Sciences
版权所有 © 武汉市社会科学院 电话：027-82630092 传真：027-82630092
地址：武汉市发展大道495号 邮编：430019 鄂ICP备09008587号

鄂公网安备 42010202000979号
政府网站标识码：420100002

